
PROTOKOŁ  Nr XXXIV/08 

z posiedzenia Sesji Rady Miejskiej w Chęcinach odbytego w dniu  
11 października 2008 r. w lokalu Remizy OSP w Tokarni 

 

                    Sesja rozpoczęła obrady o godz. 14,00, a zakończyła o godz. 15,30. 
Obradom przewodniczyła przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Krystyna Foksa. 

                    Spoza Rady Miejskiej w posiedzeniu uczestniczyli: 
Pan Robert Jaworski–  Burmistrza GiM 

Pan Paweł Brola – Sekretarz GiM 
Pani Jadwiga Sinkiewicz – Skarbnik GiM 

Pan Jerzy Kasiński – Kierownik ref. budownictwa, inwestycji i drogownictwa 
                   Po dopełnieniu ceremonii powitalnych, Przewodnicząca Rady 

stwierdziła na podstawie załączonej listy obecności, Ŝe w dzisiejszych obradach 

uczestniczy pełny ustawowy skład Rady Miejskiej. Oznacza to, iŜ posiedzenie jest 
prawomocne do podejmowania obowiązujących uchwał i wniosków. 
                     Przed formalnym rozpoczęciem obrad, Przewodnicząca Rady 
Miejskiej przypomniała zebranym, iŜ dzisiejsze posiedzenie zwołane zostało w trybie 

pilnym, na wniosek Burmistrza Gminy i Miasta jako Sesja Nadzwyczajna, której 

zaproponowany porządek obrad przewiduje :   
 

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum i akceptacja porządku obrad. 
2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w 

budŜecie gminy i miasta na 2008r. 

3. Zamknięcie obrad sesji 

                       
                      Kontynuując swoją wypowiedź Przewodnicząca Rady Pani Krystyna 
Foksa stwierdziła, iŜ wszyscy radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o terminie 

zwołania sesji projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budŜecie gminy i 

miasta na 2008r. wraz z uzasadnieniem (stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 
                      Radni nie wnosząc uwag i zastrzeŜeń, postanowili w zarządzonym 

głosowaniu jawnym przyjąć jednogłośnie przedstawiony porządek obrad.  
 
ad. 2 

          Realizując przyjęty porządek obrad przystąpiono do rozpatrzenia projektu 
uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budŜecie gminy i miasta na 2008r.  

 

           W podjętej w tym temacie dyskusji głos zabrali: 
Kasiński Jerzy – kierownik Ref. budownictwa, inwestycji i drogownictwa 

Urzędu GiM  - w przedstawionym Państwu projekcie uchwały proponujemy 

wprowadzenie zmian w budŜecie gminy i miasta w zakresie dot. zwiększenia 

planowanych wydatków na realizację uwzględnionego w tegorocznym budŜecie 
zadania pn. budowa kompleksu sportowego w Chęcinach „Moje boisko Orlik 2012”. 
Chodzi konkretnie o brakującą kwotę 235 tys. zł, którą proponujemy 

wygospodarować poprzez zmniejszenie planowanych wydatków na następujące 
zadania: - przebudowa parkingu Chęciny, ul. Armii Krajowej o kwotę 8 tys. zł oraz 

budowa wielofunkcyjnej hali widowiskowo-sportowej w Chęcinach o kwotę 227 tys. 
zł. Pragnę tu poinformować, Ŝe na wybór wykonawcy powyŜszego zadania 
przeprowadzony został przetarg, przy czym zadanie to zostało podzielone na 2 

zadania, spośród których jedno dotyczyło wykonania kompleksu sportowego, a 
drugie zadanie dotyczyło wykonania przyłączy wodociągowo kanalizacyjnych. 
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Spośród 4 zgłoszonych ofert, komisja przetargowa wyłoni ła ostatecznie dwóch 

najtańszych wykonawców, którymi są: Firma „Agamex” jako wykonawca przyłączy 
wodociągowo-kanalizacyjnych za kwotę 76.516,83 zł oraz firma „Tombet” jako 

wykonawca pozostałej części prac związanych z budową kompleksu sportowego za 
kwotę 1.403 tys. zł. Termin zakończenia całości zadania podany w warunkach 
przetargu upływa w dniu 22 grudnia br. Aktualnie wyczekujemy 7 dni na ewentualne 

składanie odwołań od przeprowadzonego przetargu. Niemniej jednak aby przystąpić 
do podpisania umowy koniecznym jest uprzednie zabezpieczenie w budŜecie gminy 

pełnej kwoty wydatków na powyŜszy cel. Stąd teŜ konieczność zwołania w trybie 
nadzwyczajnym dzisiejszej sesji. 
Radna Kaczor Paweł  - jaką faktycznie kwotę musimy jako Gmina sfinansować na 

realizację tego zadania z budŜetu gminy? 
Udzielając odpowiedzi na złoŜone zapytanie Skarbnik GiM Pani Jadwiga 

Sinkiewicz stwierdziła, Ŝe całkowity koszt realizacji zadania wynosi 1.535.000 zł z 

czego 959.200 zł stanowi udział własny gminy. Pozostała część w kwocie 575.800 zł 
stanowi dofinansowanie Urzędu Marszałkowskiego oraz Ministerstwa Sportu. 
Radny Mielczarz Cezary – czy moŜliwym jest wykonanie pełnego zakresu prac w 

tak krótkim terminie? Jakie będą ewentualne konsekwencje, jeŜeli ze względu czysto 

obiektywnych, np. niesprzyjające warunki pogodowe nie zostanie dotrzymany termin 
zakończenia prac? 
                  Ustosunkowując się do wypowiedzi radnego, Burmistrz GiM Pan Robert 

Jaworski stwierdził, iŜ osobiście równieŜ jest pełen obaw co do moŜliwości 

niedotrzymania terminu zakończenia całości prac. Na ten temat wiele 

dyskutowaliśmy   zadając podobnej treści pytania na spotkaniu z V-ce Ministrem 
Sportu w Kielcach. Wtedy teŜ uzyskaliśmy informację, iŜ nieformalnie, podkreślam 
nieformalnie nie powinno być problemów z otrzymaniem dotacji. 
Uzupełniając wypowiedź Burmistrza, Kierownik Ref. Inwestycji Pan Jerzy 
Kasiński poinformował radnych, Ŝe odpowiedzialny z ramienia Urzędu 

Marszałkowskiego za wdroŜenie programu „boisko Orlik 2012” dyrektor Pan 
Kowalczyk  ustnie zapewniał wszystkich przedstawicieli gmin realizujących to 
zadanie, Ŝe w przypadku niedotrzymania terminu zakończenia budowy, zadanie 

zostanie uwzględnione do realizacji w ramach środków niewygasających na rok 
przyszły. 
Radna Stokowiec Zofia – osobiście jestem przekonana, Ŝe powinniśmy świadomie 

zaryzykować. PrzecieŜ dziś mamy takie materiały budowlane, Ŝe nawet w okresie 
zimy prace będą mogły być kontynuowane. 
Radna Foksa Krystyna – nie ukrywam, Ŝe moje obawy w tej sprawie są bardzo 

duŜe. PrzecieŜ moŜe się okazać Ŝe nie dotrzymując terminu zakończenia prac 

stracimy prawo do dotacji i całość kosztów budowy będziemy musieli pokryć z 
własnego budŜetu. Osobiście jestem równieŜ zaniepokojona tak niskim udziałem 
dofinansowania w całości kosztów tego zadania. Doskonale pamiętam, Ŝe 

podejmując decyzje w sprawie przystąpienia do tego programu była mowa o 60% 
dofinansowaniu; dziś okazuje się, Ŝe dotacja sięga niespełna 30%. 
Radny Jach Waldemar  - myślę, Ŝe dzisiejsza debata jest trochę za późno. O 

przystąpieniu do realizacji tego zadania zdecydowaliśmy przecieŜ wspólnie znacznie 
wcześniej. Szkoda tylko, Ŝe wysokość dofinansowania uległa tak znaczącemu 

zmniejszeniu. 
Radny Kaczor Paweł – w moim przekonaniu udział kosztów własnych w tym 

zadaniu jest bardzo wysoki; zastanówmy się ile boisk moglibyśmy wykonać za kwotę 
1 mln złotych? Na pewno wszyscy doskonale pamiętamy, Ŝe podejmując decyzję o 
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przystąpieniu do tego programu była mowa o udziale Gminy w wysokości 500 tys. zł. 

Dziś okazuje się, Ŝe kwota ta nie tylko podwoiła się, ale równieŜ nie mamy Ŝadnej 
pewności Ŝe zadanie zostanie zakończone w oznaczonym i warunkowanym terminie. 

Nie oszukujmy się równieŜ, Ŝe to boisko będzie słuŜyć całości naszej Gminy, bo kto 
np. z Siedlec przyjedzie pograć w piłkę do Chęcin? 
Radna Foksa Krystyna – nie ukrywam, Ŝe osobiście jestem zdziwiona tak wysokimi 

kosztami budowy. Myślę, Ŝe Burmistrz Gminy powinien  w takich przypadkach 
częściej podejmować konsultacje z radnymi. Z przykrością dziś muszę stwierdzić, Ŝe 

coraz częściej jako Rada jesteśmy zaskakiwani niemal w ostatniej chwili bardzo 
istotnymi informacjami wymagającymi podjęcia natychmiastowej decyzji.  
Podkreślam, Ŝe w ocenie większości radnych przepływ informacji pomiędzy 

Burmistrzem a Radą jest niewystarczający i stąd tak wiele niejasności. 
Burmistrz GiM Pan Robert Jaworski – przyjmuję zgłaszane dziś uwagi, 

zapewniając Ŝe nigdy nic nie zamierzałem ukrywać przed Radą. Wręcz odwrotnie, 
staram się na bieŜąco informować o wszystkich przedsięwzięciach. Zdaję sobie 
oczywiście sprawę, Ŝe wiele spraw zmuszony jestem przyczynami obiektywnymi i 

niezaleŜnymi od siebie niemal w ostatniej chwili konsultować z radnymi, wnioskując 
niejednokrotnie o zwołanie w trybie pilnym posiedzenia Rady. Niestety przyjęcie w 

budŜecie do realizacji ponad 160 zadań przynosi wiele niespodzianek, które nie 
sposób rozwiązywać z odpowiednim wyprzedzeniem. Chcę tu ponadto podkreślić, Ŝe 
nigdy nie zdarzyło się, abym odmówił  radnemu czy teŜ samej Pani Przewodniczącej 

moŜliwości indywidualnej rozmowy ze mną bądź teŜ udziału w spotkaniu z umówioną 
grupą mieszkańców.   
Radny Jach Waldemar – nie zaprzeczam, Ŝe mam pewien dyskomfort, ale skoro 

dobrnęliśmy do takiego stadium, to cieszmy się Ŝe moŜemy skorzystać z tego nawet 
30%-towego dofinansowania. 
Radny Dziurzyński Tomasz – wiadomym jest, Ŝe planowane do budowy boisko nie 

spełnia wymogów boiska pełno wymiarowego. Czy zatem będzie moŜliwość jego 

rozbudowy? 
Pan Kasiński Jerzy – kierownik ref. inwestycji – tak, ale po upływie 5 lat 

uŜytkowanie obiektu. Takie są warunki umowy. 
Radny Chrabąszcz Stanisław – w mojej ocenie całość tej sprawy, w tym przede 

wszystkim  sam wykup działki pod tą budowę był nieporozumieniem. Po co było 

dokonywać zakupu tej działki? 
              Odnosząc się do treści wypowiedzi radnego, Burmistrz Gminy i Miasta 
Pan Robert Jaworski wyjaśnił, Ŝe osobiście jest przekonany, Ŝe decyzja o wykupie 

gruntów pod budowę kompleksu sportowego była w pełni uzasadniona i bardzo 
korzystna dla Gminy. Chcę tu tylko przypomnieć, Ŝe za 1 metr wykupionego gruntu 

zapłaciliśmy 32 zł, podczas gdy juŜ dziś śmiało moŜemy otrzymać trzykrotnie więcej. 
Podkreślam ponadto, Ŝe chcąc cokolwiek zrobić dla tej Gminy, podejmowanie ryzyka 
jest nieodzowne. WiąŜe się to niemal z kaŜdym składanym przez Gminę wnioskiem o 

pozyskanie środków ze źródeł pozabudŜetowych, bo przecieŜ w większości 
przypadków do aplikowania wniosku koniecznym jest opracowanie stosownej 

dokumentacji, a to wiąŜe się niestety z odpowiednimi kosztami. Nigdy jednak nie 
mamy Ŝadnej pewności, Ŝe dofinansowanie otrzymamy. 
            W związku z brakiem dalszych zgłoszeń do dyskusji w tym temacie, 
Przewodnicząca Rady podkreślając fakt istniejącego ryzyka w zakresie dotrzymania 

terminu zakończenia w roku bieŜącym budowy kompleksu sportowego, co moŜe 

stanowić podstawę do utraty dotacji, zwróciła się do Burmistrza GiM z wnioskiem o 
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konieczność wygospodarowania więcej czasu na prowadzenie bieŜących konsultacji 

z radnymi . 
               Kontynuując obrady, Przewodnicząca Rady zarządziła przeprowadzenie 

głosowania jawnego treści analizowanego projektu uchwały w sprawie 
wprowadzenia zmian w budŜecie GiM na 2008r. Uchwała ta została przyjęta 
większością głosów (na 15 radnych uczestniczących w obradach i głosowaniu, „za” 

przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, głosów wstrzymujących się nie było, a 1 
radny Pan Chrabąszcz Stanisław  był przeciwny), a oznaczona Nr 208/XXXIV/08 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
   
ad. 3 

        Przewodnicząca Rady radna Krystyna Foksa, potwierdzając wyczerpanie 

przyjętego porządku obrad, dziękując wszystkim zebranym za udział w obradach, 

zamknęła posiedzenie nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej. 
 
 

  Protokołowała:                                                                     Przewodniczyła: 
 

Teodozja Nowak                                                                    Krystyna Foksa      

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


